

Empowerment

Selection & Text: Dörte Welti



WFP Innovation Accelerator: A helping app

de.wfp.org

Der 2016 gegründete World Food Programme Innovation Accelerator soll mit Hilfe modernster Technologien vielversprechende Wege verfolgen, den Hunger auf der Welt zu bekämpfen. Eines der ersten Ergebnisse der Bemühungen: die App Maano, über welche die Bauern in Sambia ihre Ernte lokal und national anbieten und ohne «Hilfe» von Mittelsmännern verkaufen können.

The UN World Food Programme's Innovation Accelerator, which was established in 2016, is intended to pursue promising ideas and solutions for ensuring a hungerless world, with a clear focus on harnessing the latest technologies to make humanitarian aid as efficient as possible. One example: the Maano app through which farmers' surplus and buyers' demand for crops are advertised and traded in Zambia.

Mama Tierra: Helping hands

mama-tierra.org

Indigene Völker der Karibik in ihrem Streben nach Selbstbestimmung zu unterstützen ist das Ziel der Schweizer Non-Profit-Organisation Mama Tierra. Die Gründerinnen Katherine Klemenz und Lourdes Grollimund, beide mit familiärem Bezug zu Venezuela, finden immer wieder prominente Mitstreiter in der Schweiz. Im Rahmen der aktuellen Kampagne, Frauen zu fördern, weil diese meist für den Unterhalt der Familie besorgt sind, helfen zum Beispiel Hiltl (das älteste Schweizer vegetarische Restaurant) und einige Schweizer Künstler wie etwa Nina Burri. Und selber etwas dazu beitragen kann man, indem man die von den Frauenkooperativen gefertigten farbenfrohen Produkte im Online-Shop kauft.

To help indigenous people of the Caribbean on human rights and environmental issues and towards greater autonomy: That's the goal of the Swiss-based Mama Tierra non-profit organisation. Two of its founders, Katherine Klemenz and Lourdes Grollimund, have family ties to Venezuela. The organisation is also adept at enlisting reputed Swiss help. Its current campaign to support women (who traditionally provide indigenous families with their means of subsistence), for instance, has the backing of Hiltl, Switzerland's oldest vegetarian restaurant, and a number of Swiss artists such as contortionist Nina Burri. The colourful products of the women's cooperatives supported can be purchased online!

The stroke folk: Helping paws

streichelbande.de

Mit rund 300 Besuchen monatlich sorgen Vierbeiner der 2005 in München gegründeten Streichelbande in Altersheimen, Krankenhäusern und sozialen Einrichtungen für ein wenig Glück, Wärme und Entspannung.

More than 200 citizens of Munich have signed themselves and their pets up to the Streichelbande organisation founded in 2005, which pays some 300 visits a month to retirement homes, and care facilities to spread a little happiness and warmth.

